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Onderwerp Advies college: ‘Initiatiefvoorstel instelling Vandalismefonds schadeherstel 
Sportparken’. 

Versienummer 1 
 
Portefeuillehouder Michiel van Willigen 

 
Samenvatting 
In Zwolle is het goed wonen, werken en recreëren. Een belangrijke bijdrage daaraan wordt geleverd 
door het sporten en bewegen. Sporten is gezond, verbindt mensen en geeft plezier. Sporten en 
bewegen kan op verschillende manieren in Zwolle. Een onderdeel daarvan zijn de sportparken.  
Deze sportparken zijn de afgelopen jaren een steeds grotere rol gaan spelen in de verbinding van 
sport met zorg. De sportparken zijn openbaar toegankelijk ook als er sportactiviteiten vanuit de clubs 
zelf zijn. Een negatief effect daarvan is helaas ook steeds duidelijker te zien. Door de open 
toegankelijkheid van de sportparken is er sprake van vandalisme.  
De raad wordt voorgesteld om een 'Vandalismefonds schadeherstel sportparken' op te richten.  
Het college vindt het een sympathiek idee maar er zitten consequenties aan dit voorstel en het advies 
is dan ook om niet in te stemmen met onderliggend voorstel.   
 
 
Bijlagen 

1. Initiatiefnota Vandalismefonds schadeherstel sportparken 
 
Openbaarheid 

 Openbaar 
 Geheim 

 
 
 
Wij stellen u voor kennis te nemen van: 
De wensen en bedenkingen van het college ten aanzien van het initiatiefvoorstel vandalismefonds 
sportparken. 
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Inleiding 
De VVD fractie van de gemeenteraad is van plan een initiatiefvoorstel in te dienen en heeft het college 
om een reactie gevraagd op dit voorstel.  
Het betreft hier een schadefonds voor de Sportparken die mee doen aan 'Open Sportpark'. Dat zijn  de 
sportparken die overdag toegankelijk voor oa. de jeugd om te spelen of te sporten. Helaas hebben 
deze sportparken als gevolg van deze toegankelijkheid, oa te maken met  vandalisme. Ook zijn er 
sportparken die niet meedoen aan ‘Open Sportpark’ die te maken hebben met vandalisme.  
Vandalisme brengt wat extra kosten met zich mee voor deze verenigingen. Eerder waren deze kosten 
voor de gemeente, maar na de bezuinigingen vanaf 2019 zijn deze kosten voor de verenigingen zelf. 
Het voorstel is om een subsidieregeling vast te stellen voor de sportparken die mee doen aan ‘Open 
Sportpark’.  
Als dekking wordt de  Onderhoudsreserve Sportaccommodaties opgevoerd. Het college vindt het een 
sympathiek voorstel, maar de veronderstelde financiële ruimte  is er niet. Er komen vanaf 2027 grote 
investeringen aan voor het Openluchtbad. Omdat de stortingen in de onderhoudsreserve jaarlijks gelijk 
zijn en de kosten lager zijn geweest, is de stand van de reserve gestegen. We zijn gaan sparen in de 
onderhoudsreserve, omdat er grote uitgaven aan zitten te komen. We verwachten dat we vanaf 2027 
er zelfs een tekort is en dan komt er de reservering van het Vandalismefonds er nog bij.  

Kader 
Dit voorstel valt onder begrotingsprogramma 1.2.2. Vitaal en gezond.  

Kernboodschap 
Het initiatiefvoorstel om een schadefonds voor Sportparken die meedoen aan ‘Open Sportpark’ is een 
sympathiek idee. In de onderhoudsreserve zit de komende jaren tot 2027 nog ruimte om de jaarlijkse 
kosten te dekken, daarna niet meer. Het advies vanuit het college is dan ook om niet in te stemmen 
met dit voorstel.   

Toelichting 
De voorgestelde dekking is op korte termijn aanwezig. Vanaf 2027 is de dekking niet meer 
beschikbaar. 

Maatschappelijk draagvlak & participatie 
Het initiatief voorstel komt overeen met de informatie van de verschillende sportverenigingen uit de 
stad, inhoudelijk een sympathiek voorstel en kan op steun van de verenigingen rekenen die mee doen 
aan ‘Open Sportpark’.   

Communicatie 
Het thema kosten vandalisme komt regelmatig terug in de ambtelijke overleggen.  

Financiën 
Een doorkijk in de MJOP (MeerjarenOnderhoudsPlanning Sportaccommodaties), leert ons dat we 
vanaf 2027 structurele middelen tekort komen in deze reserve. In de Berap 2024-2 zullen we 
aansluiten bij de techniek van 'Activeren' van grote investeringen zoals dat in 2022 is gedaan bij de 
MJOP Vastgoed Gebouwen. Ondanks deze financieel-technische systeemwijziging, blijft er een 
structureel tekort in de reserve bestaan. Dit heeft te maken met gelijkblijvende stortingen en steeds 
hogere onderhoudskosten (prijsstijgingen) met incidentele grote vervangingen bij het Openluchtbad.  
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De voorgestelde dekking kan voor 2024,  2025 en 2026, maar dan voor de jaren er na blijft er 
onvoldoende over voor de verwachte extra uitgaven in 2027.  

Risico’s 
Door het niet toekennen worden sportverenigingen geconfronteerd met kosten van vandalisme. Als dit 
vandalisme niet wordt hersteld, ontstaat mogelijk verloedering.  

Vervolg 
Raadsbrief met advies van het college, zal worden overgedragen aan de griffie. De initiatiefneemster 
van het raadsvoorstel zal kennisnemen van het advies van het college en beoordelen of ze het 
raadsvoorstel laat agenderen voor de gemeenteraad.  

Openbaarheid 
Dit voorstel is openbaar.  
 
 
 
 
Burgemeester en wethouders van Zwolle, 
 
 
 
 
burgemeester, Peter Snijders  
 
 
 
 
secretaris, Dick Emmer 
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